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Observatii pe document, 

De la: infopublice <infopublice@ps2.ro> 

Trimis: marţi, 15 noiembrie 2022 14:58 

Către: Corina Duinea <corina.duinea@ps2.ro> 

Subiect: Nr lnreg 224485/15.11.2022 

De la: Corina Duinea 
Trimis: Tuesday, November 15, 2022 2:46 PM 

Către: infopublice <infopublice@ps2.ro> 

Subiect: Redir.: CONSULTARE PUBLICĂ· Observaţii asupra Strategia de Dezvoltare Loca l ă I ntegrată şi Du rab i lă a 

Sectorului 2 pentru perioada 2021-2027 

dapl 

De la: 
Trimis: luni, 14 noiembrie 2022 20:58 
Către: Corina Duinea <corina.duinea@Rs2.ro> 

Subiect: CONSULTARE PUBLICĂ- Observaţi i asupra Strategia de Dezvoltare Locală Integrată şi Durabilă a 
Sectorului 2 pentru perioada 2021-2027 

Aveţi în ataşament în format PDF lista ele observaţii. Din păcate timpul alocat ş i lipsa de informare a 
publicului despre consultarea publică au făcut ca parcurgerea documentului în totalitate să nu fie 
pos ibilă în cazul ·meu. 

Sper ca termenul de consultare publică să se prelungească pentru măcar 30 de zile. 

Mulţumesc! 



Bună ziua, 

Mă numes< architect, cetăţean al sectorului 2. Am pregătire în domeniul amenajări i 

teritoriului şi urbanismului (master, fără d iplomă) . 

Mă adresez membrilor Consiliului Local de sector şi Primarului sectorului, dl. Radu Mihaiu. 

Sunt interesat de evoluţ ia dezvoltării sectorului I Bucureştiulu i. Din păcate documentul pus în consultare 

publică este MARE (peste 600 de pagini) iar timpul de consultare publică este scurt (10 zile 

ca lendaristice). Consider necesară prelungirea termenului pentru consultarea publică şi comunicarea 

ext i nsă către publicul interesat (cetăţenii sectorului 2 şi alţii) pentru a se cunoaşte faptul că acest 

document extrem de important este în consultare publică . 

Eu am aflat total întâmplător că există şi este pus spre consultare vineri după-masă. Pe 11 noiembrie. 

În continua re voi face câteva observaţii care ţin atât de calitatea documentului I informaţi i lor oferite cât 

şi de partea cantitativă a acestuia. Inclusiv trimiteri la formulări care ar trebui să facă sinteza unor date 

dar de multe ori sunt exprimări generaliste, ca re nu se sprijină pe statisticile care stau la baza 

documentului. În plus se poate observa că documentul este dezvoltat în etape şi părţi din el nu sunt 

corelate între ele sau aduse la zi. (Ex.: la cap 2.4. - CONTEXT STRATEGIC REGIONAL ŞI LOCAL- POR BI 

este avizat, nu în lucru) 

Observaţii: 

Art. 1 - perioada 2021-2027 (trebuie modificată . I ntrăm în 2023) 

Planificarea pentru 2021-2022 nu poate fi considerată deoarece acest timp a trecut şi nu poate fi pus 

într-o diagramă GANTI pentru a se desfăşura activităţi în acest timp ( lipsă ). 

Art. 2- idem 

Titlul - idem 

Figura 3, pag 16 nu se înţelege. În general partea vizuală e slabă calitativă. 

Figu ra 5, pag 17 - Guvernanta aşa cum este reprezentată nu reprezintă în fapt conceptul de guvernanţă. 

Cetăţenii şi aleşii reprezintă sistemul de guvernantă în modelul european. Apoi relaţiile dintre elemente 

sunt sărace. De ex. mediul i nfluenţează şi este influenţat de mediul de afaceri sau cel social. Mobilitatea 

de asemenea influenţează mediul. Simbolul pentru mobilitate este greşit. Mobilitate înseamnă 

totalitatea tipurilor de deplasare, nu doar cele cu maşina personală (cum rezultă din imaginea a leasă ) . 

Figura 6 - neinteligibi lă 

Nu voi mai face referire la figurile prezente în document. Aşa cum am zis, calitatea grafică este s l abă. 



Cap. 2.4. - CONTEXT STRATEGIC REGIONAL ŞI LOCAL - POR BI este avizat, nu în lucru 

23 iunie 2022 - Guvernul României a avizat Programul Regional Bucureşti-Ilfov (PR BI) 2021-2027, 

realizat de Agenţia pentru Dezvoltare Regională Bucureşti-Ilfov (ADRBI), în calitate de Autoritate de 

Management. Documentul a fost transmis Comisiei Europene pentru verificare şi aprobare. 

Planul Integrat de Calitate a Aerului pentru Bucureşti 2018 - 2022; - depăşit 

Nimic din enumerarea de strategii aplicabile momentului nu pomeneşte de situaţia pre şi post 

pandemică. Ca pitoiu I 2.3 sau 2.4 nu menţionează nimic. Se fac referiri în cap. 3 sau 4. Dar nu în partea 

introductivă sau în cap. 2. 

Posibil să îmi fi scăpat mie, dar nu am văzut date despre cum se preconizează evoluţia demografică şi 

cum afectează asta dezvoltarea viitoare. Construcţii/ extinderi de creşe I grădin iţe I şcoli. Acoperirea 

geografică cu acest tip de dotări sociale în corelare cu legislaţia în vigoare. (ex: o grădiniţă se prevede să 

acopere un teritoriu care se încadrează în maxim 500 rază în jurul ei, o şcoală un teritoriu cu o rază de 

maxim lOOOm etc„.) 

Apoi, contextual evoluţia demografică generează nevoi clare (prea mulţi sau prea puţini nou-născuţi 

generează nevoia de reglare din timp. Creşe noi sau locuri noi. Grădiniţe noi sau locuri noi în cele 

existente. Etc. Singura menţionare a unor date care dau o dimensiune punctuală este la pagina 39 unde 

se vorbeşte despre 490 de cereri în aşteptare. Chestie care e utilă dar nu arată o evoluţie. Şi nu permite 

proiecţii. 

Pagina 39 - exprimare greşită: cartierul Tei, grădiniţa Teiul Doamnei. 

Din prezentare nu rezultă că ar fi existat un sistem de monitorizare al SDTR S2 16-25 clar, coerent, cu 

raportări minim anuale la nivelul sectorului. Acest aspect ar trebui să nu se mai repete şi să se remedieze 

de urgenţă. Din tot ce citesc la cap. 2.4 rezultă că foarte multe investiţi i nu există. 

Asta are ca posibile cauze stabilirea de obiective nerealiste, nea loca rea de resurse, schimba rea de 

priorităţi odată cu schimbarea conducerilor. Oricare şi toate la un loc sunt factori de risc ce trebuie 

manageriate de la început. Şi nu s-a făcut. Sper că actualul document să vină cu astfel de măsu ri. 

Nu am văzut nici o referire la date extrase sau solicitate de la INS referitoare la recensământul din 2020-

2021, chiar şi parţiale . Şi cum afectează acestea prognoza de dezvoltare (în primul rând demografică). 

La capitolul 3 se trag concluzii destul de vagi. Nu se arată pe o scară a timpului când au fost planificate, 

când au fost aprobate, când au fost finanţate respectiv când au fost produse şi cu ce întârzieri faţă de 

planificat proiectele. Nu se vede astfel calitatea managementului de proiect I managementului general 

al administraţiei publice de sector sau al subordonatelor acesteia (care au avut în sarcină respectivele 

proiecte). Nici câte dintre ele au fost realizate direct de către administraţia publică şi câte în sistem 

privat pe piaţa concurenţială. 



De ex. la figura 16 se arată că un anumit capitol are rezultate mai bune dar nu se arată de ce şi cu ce 

efecte. Măcar potenţiale . 

Fig. 18 spune multe despre capacitatea de a implementa proiecte a admin i straţiei de sector, cel puţin 

până la momentul când s-au centralizat datele. 

Simpla menţionare a numărului de proiecte (pag 52) nu spune mai nimic despre calitatea şi impactul 

rezultatelor (faţă de planificat) în 5DT 52 16-25. Analiza cantitativă e utilă dar insuficientă. 

Cap 4. I 4.1 se trage o concluzie fără date referitor la cauza descreşterii populaţiei pe anul 2021 (se pune 

în seama pandemiei). Nu se compară măcar piramida de vârste pe ani pentru a se corela cu posibila 

cauză menţionată. Şi din graficul de la Fig. 21 se poate observa o tendinţă de creştere a natali tăţii pe 

grupe de vârstă (grupele 0-4, 5-9) sunt în creştere clară faţă de următoarele 3 grupe. 

Întrebare: câţi domiciliaţi fictivi se estimează în sector? (ex: cetăţeni moldoveni cu dublă cetăţenie) 

În sectorul 3 sunt minim 45.000. Se poate vedea uşo r la alegeri unde nu s-au prezentat mai deloc 

persoane la vot în anumite secţii de votare. În general domiciliate cam la aceleaş i adrese. 

Se pun foarte multe în cârca covid fără nici un fel de dovadă sta tistică. 

Nu am văzut nimic despre ucraineni adăpostiţi în 52. Rata de sosire etc. Documentul strategic este datat 

oct 2022. 

La pagina 72 se menţionează un chestionar online. Se dau procente dar nu se spune câţi respondenţi. În 

general chestiona rele online pot ajunge la persoane din orice altă parte a lumii iar răspunsurile pot fi 

foarte puţin utile dpdv statistic. (oricine poate răspunde dacă are acces la link-ul pentru chestionar) 

La pagina 80 se arată că Bucureşti este o capitală foarte poluată dar nu se arată date de evoluţie a 

poluării la nivelul sectorului şi situaţia înregistrărilor sistemelor publ ice şi/sau private pentru a arăta 

poluarea statistic real. 

Modernizarea infrastructurii de sănătate dacă nu e pusă în discuţie în paralel cu numărul şi calitatea 

profesioniştilor din sănătate este prea puţin. Inclusiv la nivel de sector. 

Pagina 81- Educaţie - datele nu sunt corelate cu prognoza de creştere a populaţiei pe grupe de vârstă. 

Pagina 82 - câte creşe? Există copii şi înainte de vârst a de 3 ani. 

Pag. 82 jos - "zona Pipera, unde nu există şcoli sau grădin iţe publice" dar se aprobă I s-au aprobat PUZ

uri pentru clădiri de locuit în zonă„ . 

Pag. 83 sus - "Ca atare, învăţământu l preşcola r existent în Sectorul 2 nu acoperă cererea existentă, atât 

din punct de vedere numeric, cât şi teritorial. Situaţia este mult mai gravă în cazul creşel or, în sector 

existând doar 5 creşe funcţionale, cu o capacitate de aproximativ 400 de locuri, cu mult sub cererea 

existentă." 



Care e cererea? Cum evoluează aceasta statistic în baza datelor cunoscute? De ce 400 de locuri nu sunt 

suficiente? 

Pag 103 - tipologii de turism - lipseşte cel ecumenic. Sectorul 2 are ce să ofere din acest pt de vedere. 

Pag. 117 - "proiectul de amenajare şi regenerarea spaţiu lui urban din Sectorul 2" -în afară de ceva 

valuri prin 2021 nu s-a mai auzit nimic de el. De implementat nici atât. 

Mă opresc aici deoarece timpul alocat este până azi, 14 noiembrie şi nu mai am timp să parcurg de la 

pagina 130 spre final. 

Mulţumesc pentru atenţie! 


